

Lesha Bank records a Net Profit of QAR 200.1 million for the year ended 2025, reflecting 56% YoY growth and proposed cash dividend of 6%

Lesha Bank LLC (Public) ("Lesha Bank" or the "Bank") announced its financial results for the year ended December 31, 2025, as approved by its Board of Directors. The Bank recorded a net profit of QAR 200.1 million attributable to equity holders, representing a 56% growth compared to the previous year.

The Board of Directors has proposed the distribution of cash dividend amounting to 6% of the nominal share value (QAR 0.06 per share), subject to the approval of regulatory authorities and the Bank's General Assembly.

Assets under management reached QAR 13.3 billion, reflecting a growth of 54% compared to the previous year. The Bank's investment portfolio remains well diversified, with exposures across aviation, private equity, real estate, and public equities, spanning a range of international markets.

Total assets increased to QAR 8.1 billion, representing a robust growth of 19% compared to the previous year. Total investments rose by 31% compared to the previous year, increasing from QAR 3.3 billion to QAR 4.4 billion. Total equity reached QAR 1.5 billion, reflecting a 13% increase compared to the previous year, underlining the Bank's strong capital base and disciplined balance sheet management, which continue to support future growth initiatives.

Growth in asset management, arrangement, and performance fee contributed to total income of QAR 124 million, representing a 104% increase compared to previous year. This performance was further supported by the Bank's continued focus on recurring income streams and revenue diversification. Return on average equity and return on average assets reached 14% and 2.7%, respectively. Book value per share increased to QAR 1.36, while earnings per share reached QAR 0.179, reflecting solid performance across key financial indicators. The Bank also maintained full regulatory compliance, with a strong capital adequacy ratio of 14.5%.

HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented:

"Our performance goes beyond the delivery of stronger financial results; it reflects the strength of the solid and sustainable financial foundation we have built over the past few years, enabling disciplined growth and long-term value creation. At the core of our strategy there remains a strong client-centric focus, through which we provide distinctive, Shari'a-compliant investment opportunities while consistently safeguarding shareholder interests over the long term. We will continue to enhance growth efficiency, expand our presence in high-potential markets and offer lucrative investment solutions reinforcing Lesha Bank's position as a resilient and influential investment banking institution on the global stage."

Mohammed Ismail Al Emadi, Lesha Bank CEO, added:

"I am pleased to announce the completion of one of the most successful years in Lesha Bank's history. Our resilient and diversified business model, supported by a broad investment portfolio, careful selection of asset classes and a strategically balanced geographic footprint, enabled us to navigate market volatility with discipline while delivering consistent and sustainable results. Growing demand for bespoke investment solutions from both individual and institutional clients further strengthened our client base, reflecting the trust placed in our platform. Our agility continues to be a key competitive advantage, allowing us to respond swiftly to evolving market dynamics and capitalize on emerging opportunities. Looking ahead, we remain confident in the Bank's strategic direction and expect our positive growth momentum to continue."

Lesha Bank LLC (Public) is the first independent Shari'a-compliant Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ). The press release and the full set of financial statements are available on its website at www.leshabank.com.

سجّل بنك لشا صافي ربح بقيمة 200.1 مليون ريال قطري للسنة المنتهية في 2025، محققاً نمواً سنوياً بنسبة 56%， واقتراح توزيع أرباح نقدية بنسبة 6%

أعلن بنك لشا ذ.م.م (شركة عامة) ("بنك لشا" أو "البنك") عن نتائجه المالية للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2025 وذلك بعد اعتمادها من مجلس الإدارة. وقد حقق البنك صافي ربح بقيمة 200.1 مليون ريال قطري عائد إلى حاملي حقوق الملكية، بزيادة سنوية قدرها 56%.

وقد اقترح مجلس الإدارة توزيع أرباح نقدية بنسبة 6% من القيمة الاسمية للسهم (0.06 ريال قطري للسهم). وذلك رهناً بموافقة الجهات الرقابية والجمعية العامة للبنك.

وصلت الأصول المداربة 13.3 مليار ريال قطري، محققة نمواً سنوياً بنسبة 54%. ولا تزال المحفظة الاستثمارية للبنك تتمتع بدرجة عالية من التنوع في قطاعات الطيران، والأسهم الخاصة، والعقارات، والأسهم المدرجة، عبر مجموعة من الأسواق الدولية.

ارتفع إجمالي الأصول إلى 8.1 مليار ريال قطري، مسجلاً نمواً قوياً بنسبة 19% مقارنة بالعام السابق. كما ارتفع إجمالي الاستثمارات بنسبة 31% على أساس سنوي، من 3.3 مليار ريال قطري إلى 4.4 مليار ريال قطري. وبلغ إجمالي حقوق الملكية 1.5 مليار ريال قطري، بزيادة قدرها 13% مقارنة بالعام السابق، مما يؤكد متانة القاعدة الرأسمالية للبنك وانضباطه في إدارة الميزانية العمومية، بما يواصل دعم مبادرات النمو المستقبلية.

ساهم النمو في رسوم إدارة الأصول وأعمال الهيكلة والاستشارات في تحقيق إجمالي دخل قدره 124 مليون ريال قطري، بزيادة سنوية نسبتها 104%. كما تعزز هذا الأداء من خلال استمرار تركيز البنك على مصادر الدخل المتكرر وتنوع الإيرادات. وبلغ العائد على متوسط حقوق الملكية 14.0%. والعائد على متوسط الأصول 2.7%. وارتفعت القيمة الدفترية للسهم إلى 1.36 ريال قطري، فيما بلغ ربح السهم 0.179 ريال قطري، ما يعكس أداءً قوياً عبر المؤشرات المالية الرئيسية. كما حافظ البنك على امتثال كامل للمتطلبات الرقابية، مع نسبة كفاية رأس المال قوية بلغت 14.5%.

وصرّح سعادة الشيخ فيصل بن ثani آل ثani، رئيس مجلس إدارة بنك لشا:

"إن أداعنا يتجاوز تحقيق نتائج مالية أقوى، إذ يعكس مرتانة الأساس المالي المستدام الذي بنيناه خلال السنوات الماضية، والذي يتيح نمواً منضبطاً وخلق قيمة طويلة الأجل. ولا يزال التركيز على العميل في صميم استراتيجيتنا، حيث توفر من خلاله فرصاً استثمارية مميزة متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية. مع الحرص الدائم على حماية مصالح المساهمين على المدى الطويل. وسنواصل تعزيز كفاءة النمو، وتوسيع حضورنا في الأسواق ذات الإمكhanات العالمية، وتقديم حلول استثمارية مجزية تعزز مكانة بنك لشا كمؤسسة مصرفيّة استثمارية راسخة ومؤثرة على الساحة العالمية".

وأضاف محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لبنك لشا:

"يسّرّي الإعلان عن إتمام أحد أكثر الأعوام نجاحاً في تاريخ بنك لشا. فقد مكّننا نموذج أعمالنا المرن والمتنوع، والمدعوم بمحفظة استثمارية واسعة، و اختيار دقيق لفئات الأصول، وانشمار جغرافي متوازن استراتيجياً، من التعامل مع تقلبات الأسواق بانضباط، مع تحقيق نتائج مستقرة ومستدامة. كما ساهم تزايد الطلب على الحلول الاستثمارية المصممة خصيصاً من قبل العملاء الأفراد والمؤسسات في تعزيز قاعدة عملائنا، ما يعكس الثقة الموضعية في منصتنا. وتوصل مروتنا كونها ميزة تنافسية رئيسية، تتيح لنا الاستجابة بسرعة لتطورات الأسواق والاستفادة من الفرص الناشئة. ومع التطلع إلى المستقبل، نبقى واثقين من التوجه الاستراتيجي للبنك وتتوافق استمرار الزخم الإيجابي للنمو".

يُعد بنك لشا ذ.م.م (شركة عامة) أول بنك مستقل متوافق مع أحكام الشريعة الإسلامية مرخص من قبل هيئة تنظيم مركز قطر للمال، كما أنه شركة مدرجة في بورصة قطر (QSE: QFBQ). ويتوفر البيان الصحفي ومجموعة البيانات المالية الكاملة على موقعه الإلكتروني: www.leshabank.com.